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P R O T O K Ó Ł  Nr XL/14 

 

z obrad czterdziestej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która odbyła się w dniu 27 

lutego 2014 r. w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie. Sesję otworzyła i prowadziła 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Halina Bocheńska. Sesja rozpoczęła się o godz.15
00

,  

a zakończyła o godz. 19
25

. 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności.  

 

Porządek obrad: 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Informacja w sprawie  bezpieczeństwa i porządku publicznego w Cieszynie za 2013 rok. 

6. Sprawozdanie za 2013 rok z realizacji Gminnego Programu Poprawy Bezpieczeństwa – 

„Bezpieczny Cieszyn” na lata 2010 – 2015. 

7. Sprawozdanie za rok 2013 z realizacji Gminnego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego Miasta Cieszyna na lata 2012 – 2015. 

8. Sprawozdanie za rok 2013 z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny Miasta 

Cieszyna na lata 2013 – 2015 wraz z informacją o potrzebach związanych z realizacją 

zadań z zakresu wspierania rodziny. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

9.1. wyboru przedstawicieli Rady Miejskiej Cieszyna do Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Cieszynie, 

9.2. wyznaczenia przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej 

Cieszyńskiego Ośrodka Kultury „Dom Narodowy” w Cieszynie, 

9.3. wyznaczenia przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej 

Książnicy Cieszyńskiej, 

9.4. wyznaczenia przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej 

Zamku Cieszyn, 

9.5. zmiany uchwały Nr VII/59/11 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 14 kwietnia 2011 roku 

w sprawie ustalenia godzin bezpłatnego nauczania oraz ustalania opłat za świadczenia w 

przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Cieszyn, 

9.6. przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cieszyn w 2014 roku, 

9.7. zabezpieczenia środków, niezbędnych do realizacji przedsięwzięcia pn. „Poprawa 

efektywności energetycznej w budynkach użyteczności publicznej w Gminie Cieszyn” w 

przypadku umieszczenia go na liście rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu 

dofinansowania, 

9.8. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Cieszyna obejmującego część terenów Małej Łąki i Boguszowic, 

9.9. uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego na terenie użytku ekologicznego 

„Łąki na Kopcach”, 

9.10. zmiany uchwały Nr XXXI/327/13  Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 kwietnia 2013 

roku w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego,  

9.11. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu, 

9.12. przyjęcia zadania od Powiatu Cieszyńskiego, 
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9.13. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok, 

9.14. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014 – 2025, 

9.15. stanowienia o kierunkach działania Burmistrza Miasta Cieszyna, 

9.16. rozpatrzenia ponownej skargi Pani Ireny Plisz. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności za okres od dnia 22 stycznia 2014 roku do 

dnia 17 lutego 2014 roku. 

11. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              i 

zapytania radnych. 

12. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

13. Oświadczenia i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

 

x x x 

 

 

Przebieg obrad 

 

Przed rozpoczęciem obrad sesji Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szczurek oraz Komendant 

Powiatowy Policji p. Krzysztof Chrapek wręczyli nagrodę najlepszemu dzielnicowemu 

Wydziału Prewencji KPP Cieszyn w roku 2013 mł. asp. p. Łukaszowi Palicy. 

 

Ad 1. 

 

Czterdziestą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzyła i prowadziła Wiceprzewodnicząca 

Rady, Pani Halina Bocheńska. 

Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 19 

radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady przywitała Burmistrza Miasta Cieszyna p. Mieczysława Szczurka,  

I Z-cę Burmistrza Miasta p. Jana Matuszka, II Z-cę Burmistrza Miasta p. Adama Swakonia, 

Sekretarza Miasta p. Stanisława Kaweckiego Skarbnika miasta p. Alicję Dąbrowską, 

Komendanta Powiatowego Policji p. Krzysztofa Chrobaka, Dyrektora Naczelnego  

Cieszyńskiego Pogotowia Ratunkowego p. Jana Kawuloka, Komendanta Straży Miejskiej w 

Cieszynie p. Kazimierza Płusę, dyrektorów miejskich jednostek organizacyjnych, 

naczelników Wydziałów Urzędu Miejskiego, przedstawicieli prasy lokalnej oraz publiczność. 

 

Ad 2. 

 

Halina Bocheńska – zapytała o uwagi do zaproponowanego porządku obrad. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – wniósł o uzupełnienie porządku obrad o dwa 

projekty uchwał. Pierwszy w sprawie udzielania pomocy finansowej Powiatowi 

Cieszyńskiemu, a drugi w sprawie przyjęcia zadania od Powiatu Cieszyńskiego w zakresie 

wykonania remontu jednego pasa ruchu drogi powiatowej, ulicy Stawowej. 

 

Halina Bocheńska – poddała kolejno pod głosowanie w/w projekty uchwał w celu 

uzupełnienia porządku obrad. 

 

Za wprowadzeniem do porządku obrad  projektu uchwały w sprawie udzielania pomocy 

finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu głosowało 19 radnych. 
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Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia zadania od 

Powiatu Cieszyńskiego głosowało 19 radnych. 

 

Halina Bocheńska – stwierdziła, iż oba projekty uchwał zostały wprowadzone do porządku 

obrad sesji jednogłośnie. 

Projekt uchwały w sprawie udzielania pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu jako pkt 

9.11, natomiast projekt uchwały w sprawie przyjęcia zadania od Powiatu Cieszyńskiego jako 

pkt 9.12. Kolejne punkty porządku obrad otrzymują numerację o jeden wyżej. 

 

Ad 3. 

 

Halina Bocheńska - zapytała o uwagi do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 30 stycznia 

2014 roku. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono, tym samym protokół został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Nikt z zaproszonych gości nie zabrał głosu w tym punkcie porządku obrad. 

 

Ad 5 

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że w związku z zaplanowaną na dzień 27 lutego br. 

odprawą służbową w sesji nie mógł wziąć udziału Komendant Placówki Straży Granicznej w 

Bielsku-Białej z siedzibą w Cieszynie p. Jacek Klorczyk. Natomiast z ważnych przyczyn 

osobistych na sesję nie mógł przybyć p. Jan Kieloch Komendant Powiatowy Państwowej 

Straży Pożarnej w Cieszynie. 

Następnie udzieliła głosu Komendantowi Straży Miejskiej Cieszyna dla omówienia 

informacji w sprawie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Cieszynie za 2013rok. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Kazimierz Płusa Komendant SM – omówił informację w sprawie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego w Cieszynie za 2013 rok. 

 

Ad 6. 

 

Halina Bocheńska – udzieliła głosu Komendantowi Straży Miejskiej Cieszyna dla 

przedstawienia sprawozdania za 2013 rok z realizacji Gminnego Programu Poprawy 

Bezpieczeństwa – „Bezpieczny Cieszyn” na lata 2010 – 2015. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Kazimierz Płusa Komendant SM – przedstawił prezentację wyników ankiet „Poczucie 

bezpieczeństwa wśród mieszkańców Cieszyna oraz  „Problemy uzależnień wśród 

Cieszyńskich szkół”. 

 

Jan Kawulok Dyrektor Naczelny Cieszyńskiego Pogotowia Ratunkowego – przedstawił 

informację z realizacji przez CPR w 2013 roku zadań w zakresie bezpieczeństwa publicznego. 
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Komendant Powiatowy Policji p. Krzysztof Chrobak – przedstawił sprawozdanie 

Komendanta KPP w Cieszynie z działalności w 2013 roku oraz informację o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego. 

Następnie poinformował Radę Miejską, że istnieje możliwość wybudowania w Cieszynie 

nowej Komendy Powiatowej Policji ze środków budżetu Państwa, pod warunkiem pozyskania 

od Miasta na ten cel działki w wielkości ok. 70 arów. Związku z tym zwrócił się do Rady 

Miejskiej z prośba o poparcie tej inicjatywy i nieodpłatne przekazanie gruntu pod budowę 

komendy. Obecnie Komenda funkcjonuje w dwóch odległych od siebie miejscach. W 

Pogwizdowie znajduje się Wydział Ruchu Drogowego, a w Cieszynie pozostałe Wydziały. 

Żaden z zajmowanych przez Policję budynków nie jest jej własnością. Poinformował 

również, że planuje stworzenie komórki wywiadowczej, co miałoby bezpośredni wpływ na 

zmniejszenie ilości przestępstw. W tym miejscu zwrócił się do Miasta z prośbą o wsparcie 

finansowe w wysokości 35 tys. zł na zakup samochodu dla tej komórki. 

 

Halina Bocheńska – dziękując za przedstawione informacje poprosiła, aby w 

„Wiadomościach Ratuszowych” zaprezentować mieszkańcom Dzielnicowych KPP wraz z 

obszarem poszczególnych dzielnic. 

Następnie poinformowała, że w dniu 11 marca br. o godz. 13
00

 odbędzie się spotkanie 

Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej z Komisją Oświaty, Kultury i 

Sportu, na którym odbędzie się analiza wyników przedstawionej diagnozy w zakresie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego. Do udziału w tym posiedzeniu zaprosiła wszystkich 

zainteresowanych radnych. 

 

Ad 7. 

 

Halina Bocheńska – otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem za rok 2013 z realizacji 

Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Miasta Cieszyna na lata 2012 – 2015. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła opinię Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej, która mówi, że dotychczasowy poziom i planowany rozwój  zasobów opieki 

psychiatrycznej oraz włączenie w realizację programu szeregu jednostek organizacyjnych 

miasta, stowarzyszeń i fundacji   oraz fakt, iż prawie wszystkie  wpisane do programu zadania 

były  realizowane, dobrze rokują dla pełnej  ochrony zdrowia psychicznego mieszkańców 

miasta  Cieszyna. Komisja wyraża nadzieję, iż w ciągu kolejnych dwóch lat realizacji 

programu uda się zrealizować wszystkie wpisane do programu zadania, w tym pozyskanie 

psychiatry dziecięcego oraz utworzenie Lokalnego Centrum Zdrowia Psychicznego, co będzie 

możliwe, o ile znajdą się podmioty, które w ramach NFOZ na co dzień zajmują się pomocą 

psychiatryczną i podejmą działania w tym kierunku. 

  Komisja wyraża zadowolenie z zaawansowania działań zmierzających do realizacji, jeszcze 

w 2014 roku, zadania  polegającego na organizacji mieszkań chronionych. 

Jednocześnie Komisja zapowiada, iż problem mieszkań chronionych i readaptacyjnych będzie 

przez nią rozpatrywany na dodatkowym posiedzeniu, z udziałem MOPS i ZBM, dostrzegamy 

bowiem zasadność lokowania w nowobudowanych budynkach mieszkalnych lokali  

mieszkalnych o szczególnym przeznaczeniu.   

        

Ad 8. 

 

Halina Bocheńska – otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem za rok 2013 z realizacji 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny Miasta Cieszyna na lata 2013 – 2015 wraz z 

informacją o potrzebach związanych z realizacją zadań z zakresu wspierania rodziny. 
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Janina Cichomska - przedstawiła opinię Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej, która mówi, że Komisja  z zadowoleniem stwierdza, że cel programu, którym jest 

stworzenie spójnego i kompleksowego systemu wsparcia rodzin został osiągnięty. Taki 

system został stworzony i dobrze funkcjonuje o czym świadczy bardzo szerokie spektrum 

działań podejmowanych w ramach poszczególnych celów programu. 

 

Ad 9.1. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady 

Miejskiej Cieszyna do Rady Działalności Pożytku Publicznego w Cieszynie. Dodała, że Rada 

wybiera dwóch przedstawicieli. 

Poprosiła o zgłaszanie kandydatur. 

 

Maria Liwczak – zgłosiła kandydaturę radnych Janiny Cichomskiej i Krzysztofa Heroka. 

 

Janina  Cichomska – wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Krzysztof Herok – wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Halina Bocheńska – wobec braku innych zgłoszeń poddała w/w kandydatury pod głosowanie. 

 

Za wyborem radnej Janiny Cichomskiej do Rady Działalności Pożytku Publicznego w 

Cieszynie głosowało 18 radnych. 

 

Za wyborem radnego Krzysztof Heroka do Rady Działalności Pożytku Publicznego w 

Cieszynie głosowało 17 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Halina Bocheńska – na podstawie głosowania stwierdziła, iż uchwała w sprawie wyboru 

przedstawicieli Rady Miejskiej Cieszyna do Rady Działalności Pożytku Publicznego w 

Cieszynie została przez Radę podjęta. 

 

Ad 9.2. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela 

Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej Cieszyńskiego Ośrodka Kultury „Dom 

Narodowy” w Cieszynie. Poprosiła o zgłaszanie kandydatur. 

 

Maria Liwczak – zgłosiła kandydaturę radnego Piotra Sikory. 

 

Piotr Sikora – wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Eugeniusz Raabe – w imieniu Komisji Oświaty zgłosił kandydaturę radnego Czesława 

Banota. 

 

Czesław Banot – nie wyraził zgody na kandydowanie. 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 

przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej Cieszyńskiego Ośrodka 

Kultury „Dom Narodowy” w Cieszynie z kandydaturą radnego Piotra Sikory. 
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Uchwałą w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady 

Programowej Cieszyńskiego Ośrodka Kultury „Dom Narodowy” w Cieszynie, Rada podjęła 

17 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 9.3. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela 

Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej Książnicy Cieszyńskiej. Poprosiła o 

zgłaszanie kandydatur. 

 

Czesław Banot – zgłosił kandydaturę radnego Eugeniusza Raabe. 

 

Eugeniusz Raabe – wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 

przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej Książnicy Cieszyńskiej 

z kandydaturą radnego Eugeniusza Raabe. 

 

Uchwałę w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady 

Programowej Książnicy Cieszyńskiej Rada podjęła 17 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. 

 

Ad 9.4. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela 

Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej Zamku Cieszyn. Poprosiła o zgłaszanie 

kandydatur. 

 

Maria Liwczak – zgłosiła kandydaturę radnego Krzysztofa Kasztury. 

 

Krzysztof Kasztura – wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Eugeniusz Raabe – w imieniu Komisji Oświaty zaproponował kandydaturę 

Wiceprzewodniczącej Rady p. Haliny Bocheńskiej. 

 

Halina Bocheńska – nie wyraziła zgody na kandydowanie. 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 

przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej Zamek Cieszyn z 

kandydaturą radnego Krzysztofa Kasztury. 

 

Uchwałę w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady 

Programowej Zamku Cieszyn Rada podjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 9.5. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/59/11 

Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 14 kwietnia 2011 roku w sprawie ustalenia godzin 

bezpłatnego nauczania oraz ustalania opłat za świadczenia w przedszkolach publicznych 
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prowadzonych przez Gminę Cieszyn oraz wyniki konsultacji społecznych podczas których 

nie zgłoszono zastrzeżeń do projektu uchwały. 

Następnie poprosiła komisje o opinię. 

 

Eugeniusz Raabe – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Gospodarki Komunalnej przyjęła projekt uchwały do 

wiadomości. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Maria Liwczak – Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Adam Wójtowicz – Komisja Urbanistyki zapoznała się z projektem uchwały. 

Następnie w imieniu własnym zapytał, czy przeanalizowano umowę zawieraną pomiędzy 

rodzicami, a przedszkolem, która jego zdaniem jest niezgodna z ustawą o systemie oświaty. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, że po podjęciu przez Radę uchwały 

wszystkie dokumenty związane z tym tematem zostaną przeanalizowane i dostosowane do 

obowiązującego prawa. 

Na pytanie radnej Alicji Wlach dot. terminu wprowadzenia zmian wynikającego z ustawy 

odpowiedział, że jest to termin 31 sierpnia br. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr VII/59/11 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 14 

kwietnia 2011 roku w sprawie ustalenia godzin bezpłatnego nauczania oraz ustalania opłat za 

świadczenia w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Cieszyn Rada podjęła, 

18 głosami za. 

 

Ad 9.6. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cieszyn 

w 2014 roku. Poprosiła komisje o opinię do tego projektu. 

 

Eugeniusz Raabe – Komisja Oświaty przyjęła do wiadomości projekt uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Maria Liwczak – Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Adam Wójtowicz – Komisja Urbanistyki zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Uchwałę w sprawie w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cieszyn w 2014 roku Rada podjęła 

jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.7. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków, 

niezbędnych do realizacji przedsięwzięcia pn. „Poprawa efektywności energetycznej w 

budynkach użyteczności publicznej w Gminie Cieszyn” w przypadku umieszczenia go na 

liście rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu dofinansowania. 

Poprosiła komisje o opinię do tego projektu. 

 

Maria Liwczak – Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Eugeniusz Raabe – Komisja Oświaty przyjęła do wiadomości projekt uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

Adam Wójtowicz – Komisja Urbanistyki zapoznała się z projektem uchwały. 

W imieniu własny zapytał, skąd będą na to zadanie pochodzić środki finansowe. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że środki na to zadanie są zapisane w 

budżecie Miasta i WPF, ale takiej ścieżki wymaga FOSiGW. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zabezpieczenia środków, niezbędnych do realizacji przedsięwzięcia pn. 

„Poprawa efektywności energetycznej w budynkach użyteczności publicznej w Gminie 

Cieszyn” w przypadku umieszczenia go na liście rankingowej i otrzymania decyzji o 

przyznaniu dofinansowania Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.8. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna obejmującego 

część terenów Małej Łąki i Boguszowic. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – dodał, że zmiana planu dotyczy budowy budynku 

zamieszkania zbiorowego oraz obiektów Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. 

 

Halina Bocheńska - poprosiła komisje o opinię do tego projektu. 

 

Maria Liwczak – Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Adam Wójtowicz – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała uchwały. 
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Eugeniusz Raabe – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna obejmującego część terenów Małej Łąki i 

Boguszowic Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.9. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uzgodnienia realizacji 

inwestycji celu publicznego na terenie użytku ekologicznego „Łąki na Kopcach”. 

Poprosiła komisje o opinię do tego projektu. 

 

Maria Liwczak – Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Adam Wójtowicz – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała uchwały. 

 

Eugeniusz Raabe – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego na terenie użytku 

ekologicznego „Łąki na Kopcach” Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.10. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXI/327/13  Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 kwietnia 2013 roku w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego. 

Poprosiła komisje o opinię do tego projektu. 

 

Maria Liwczak – Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Adam Wójtowicz – Komisja Urbanistyki zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Eugeniusz Raabe – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Gospodarki Komunalnej zapoznała się z projektem uchwały. 
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Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/327/13  Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 

kwietnia 2013 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego Rada podjęła 

jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.11. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Cieszyńskiemu. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – dodał, że Starosta Cieszyński wystąpił do 

Burmistrza Miasta Cieszyna o udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu w 

wysokości 150 000 zł na remont nawierzchni drogi powiatowej ul. Stawowej na odcinku od 

skrzyżowania z ul. Bielską do skrzyżowania z ul. Przepilińskiego oraz o przyjęcie do 

realizacji zadania przez Gminę Cieszyn. Powiat z własnych środków wyłoży na to zadanie 

400 tys. zł. 

 

Halina Bocheńska – poprosiła komisje o opinie do projektu uchwały. 

 

Maria Liwczak – Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Adam Wójtowicz – Komisja Urbanistyki zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Eugeniusz Raabe – Komisja Oświaty zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Gospodarki Komunalnej zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Krzysztof Herok – zwrócił uwagę, że jeden z portali internetowych już poinformował o 

przystąpieniu do tego zadania, a Rada jeszcze o tym nie zdecydowała. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, kiedy Starostwo zwróciło się do Miasta o pomoc finansową. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że około miesiąc temu. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu Rada podjęła 

15 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 9.12. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia zadania od Powiatu 

Cieszyńskiego. 

Poprosiła komisje o opinię do tego projektu. 
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Maria Liwczak – Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Adam Wójtowicz – Komisja Urbanistyki zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Eugeniusz Raabe – Komisja Oświaty zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Gospodarki Komunalnej zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie  przyjęcia zadania od Powiatu Cieszyńskiego Rada podjęła 15 głosami za, 

przy 3 głosach wstrzymujących się. 

 

Halina Bocheńska – ogłosiła 15.minutową przerwę. 

 

Ad 9.13. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt II uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 

2014 rok. 

 

Maria Liwczak – zabierając głos w imieniu Komisji finansów poinformowała, że Komisja 

pracowała nad projektem I i II i wydała pozytywną opinie. Komisja chciałaby jednak uzyskać 

szerszą informację na co konkretnie przeznaczono środki finansowe w ramach zadania 

„Dostosowanie wewnętrznych instalacji kanalizacji sanitarnej i deszczowej w budynku przy 

Pl. Wolności 7”. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, że jest to zadanie z ubiegłego roku, 

realizowane przez SP 4 wspólnie z LO im. M. Kopernika. Konkretnie chodzi tutaj o 

uporządkowanie kanalizacji sanitarnej i technicznej, czyli z kuchni. Kanalizacja techniczna 

realizowana jest w oparciu o dodatkowe wymogi, które generują wyższe koszty. Z 

postępowań przetargowych wnika, że będzie to koszt ok. 120 tys. zł. 

 

Krzysztof Herok – zapytał, czy planowane środki na samochód dla Komendy Powiatowej 

Policji dot. działań operacyjnych. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że tak. 

 

Czesław Banot – stwierdził, iż niezrozumiała jest dla niego argumentacja dot. pozycji zakupu 

samochodu dla Urzędu Miejskiego za sumę 100 tys. zł. Szczególnie w kontekście odpowiedzi 

na zapytanie dot. naprawy solarów w SP4, która mówi, że z uwagi na trudną sytuację 

finansową i trudności w zbilansowaniu budżetu Miasta w pierwszym półroczu, inwestycję 

przewidziano do realizacji w II półroczu. Jego zdaniem w II półroczu można kupić samochód, 

bo jeżeli ta instalacja zostanie wykonania na wiosnę to jest w stanie 50 tys. zł zaoszczędzić i 

wtedy samochód byłby za pół ceny. Zwrócił się do Burmistrza Miasta z prośbą o odpowiedź 

co w tej sytuacji zrobi z tą pozycją. 
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Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że nic z tą pozycją nie zrobi 

ponieważ Radny wybiórczo odczytał tylko część uzasadnienia.  W ciągu ostatnich 3 lat 

naprawa samochodu kosztowała ponad 24 tys. zł, szacuje się, że kolejna naprawa może 

kosztować ok. 10 tys. zł.  Poprosił o pozostawienie tej propozycji zmian w budżecie.  

 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt II uchwały. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok Rada przyjęła 10 głosami 

za, przy 3 głosach przeciw i 6 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 9.14. 

 

Halina Bocheńska - przedstawiła projekt II uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014 – 2025.  

 

Maria Liwczak – przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów do projektu II uchwały. 

 

Czesław Banot – stwierdził, iż w wykazie przedsięwzięć znajduje się instalacja solarna dla 

MOSiR-u za 1.200 tys. zł. Poddał pod rozwagę, czy nie byłoby rozsądniejsze wybudowanie 

za te pieniądze elektrowni fotowoltaicznej na potrzeby całego miasta. Są gminy, które np. z 

takiej elektrowni pozyskują energię elektryczna na oświetlenie całego miasta. 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt II uchwały. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014 

– 2025 Rada podjęła 10 głosami za, przy 3 głosach przeciw i 6 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 9.15 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały stanowienia o kierunkach działania 

Burmistrza Miasta Cieszyna. 

Poinformowała, że ten projekt uchwały powstał z inicjatywy Klubu Radnych „Niezależni” i 

został on uzgodniony z radcą prawnym. 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, iż jego zdaniem takie działania jakie zostały zapisane w 

projekcie uchwały dzieją się, w związku z tym nie ma chyba potrzeby stosować zapisu  

„podjęcie przez Burmistrza Miasta”, a zamienić go np. na „rozszerzenia działań”. 

 

Alicja Wlach – wypowiedziała się za utrzymaniem zapisu zaproponowanego w projekcie 

uchwały stwierdzając, że jeśli się coś robi to powinno się to robić w pełnym zakresie, a tak 

nie jest. 

 

Adam Wójtowicz – opowiedział się za podjęciem uchwały w zaproponowanym kształcie. 

 

Czesław Banot – stwierdził, iż w realizowanych w mieście projektach zupełnie zapomina się 

o osobach niewidomych. Nowe chodniki wokół rynku też nic nie mówią o osobach 

niepełnosprawnych, a centrum miasta to powinien być początek takich działań.  
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Eugeniusz Raabe – zabierając głos powiedział, iż w projekcie uchwały chodzi o to żeby 

przestrzegać prawo budowlane. W tej dziedzinie robi się za mało i na to właśnie wskazuje 

projekt uchwały. 

 

Krzysztof Kasztura – wycofał swoją propozycję zmian w projekcie uchwały. 

 

Eugeniusz Raabe – zapytał, kto jest w zespole opiniującym projekty pod kątem dostosowania 

dla osób niepełnosprawnych. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że w skład zespołu wchodzą p. B. 

Mniszek - Związek Emerytów i Rencistów, p. K. Gnida – Stowarzyszenie Osób 

Niepełnosprawnych oraz p. R. Zając – Stowarzyszenie Osób Niewidomych. 

 

Czesław Banot – ponownie zabierając głos poinformował, że w Cieszynie jest 10 osób, które 

przeszły specjalistyczne szkolenie i posiadają certyfikat, które mogą udzielać porad w tym 

zakresie i żadna z tych osób nie została przez Burmistrza zaproszona do współpracy. 

 

Halina Bocheńska – po wyczerpaniu się dyskusji poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie stanowienia o kierunkach działania Burmistrza Miasta Cieszyna Rada 

podjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 9.16 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi 

Pani Ireny Plisz. Zwróciła się do radcy prawnego z prośbą o wyjaśnienie kwestii ponowienia 

skargi. 

 

Anna Jurczyk Radca Prawny – wyjaśniła, że w tym przypadku skarżąca w roku ubiegłym już 

składała skargę w tej sprawie. Rada uznała wtedy skargę za bezzasadną. Kodeks 

postępowania administracyjnego w sytuacji kiedy skarga pierwotna była uznana za 

bezzasadną, a ponowna skarga nie zawiera nowych argumentów, ani nowych zarzutów 

wówczas można tę ponowną skargę rozpoznać w uproszczonym trybie, czyli podtrzymać 

stanowisko wyrażone w poprzedniej uchwale. W tej sytuacji nie ma konieczności 

zawiadamiania osoby skarżącej, ponieważ sama ta uchwała o podtrzymaniu stanowiska 

stanowi zawiadomienie. 

 

Janina Cichomska – zabierając głos stwierdziła, iż w tej sprawie pojawiły się nowe fakty. 

Jeden z nich to dokument, zaświadczenie Szefa Gminnego Centrum Reagowania z dnia 3 

sierpnia 2010 roku, w którym stwierdza się, że posesja p. I. Plisz ulegała zalaniu w czasie 

powodzi dnia 16 maja 2010 roku. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał dlaczego skarga ponownie jest rozpatrywana przez Radę. 

 

Halina Bocheńska – wyjaśniła, że p. I. Plisz złożyła skargę do Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Śląskiego, który zgodnie z zakresem kompetencji przesłał ją do rozpatrzenia 

przez Radę Miejską Cieszyna. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał dlaczego w takiej sytuacji skargą nie zajmowała się najpierw 

Komisja Rewizyjna. Nie koniecznie w tej sytuacji trzeba było iść uproszczonym trybem kpa. 
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Złożył wniosek formalny, aby skargę procedować normalnym trybem i skierować ją najpierw 

do Komisji Rewizyjnej. 

 

Halina Bocheńska – poddała wniosek pod głosowanie. 

 

Za przyjęciem wniosku o skierowanie skargi do zbadania przez Komisję Rewizyjną 

głosowało 13 radnych, 2 radnych głosowało przeciw, a 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Halina Bocheńska – na podstawie w/w głosowania stwierdziła, iż skarga p. I. Plisz została 

odesłana do zbadania przez Komisję Rewizyjną. 

 

Ad 10. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności za okres od 

dnia 22 stycznia 2014 roku do dnia 17 lutego 2014 roku. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Adam Wójtowicz - poinformował radnych, że udało się prowadzić PSZOK za 40 tys. zł, a nie 

za ok. 400 tys. zł, o czym jest mowa w sprawozdaniu Burmistrza Miasta. 

 

Czesław Banot – zapytał, w jaki sposób była podzielona kwota 70 tys. zł na wspieranie 

realizacji zadań publicznych Gminy Cieszyn z zakresu kultury fizycznej. Czy była powołana 

komisja, a jeśli tak to w jakim składzie. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że udzieli odpowiedzi na piśmie. 

Poprosił o sformułowanie pytania. 

 

Czesław Banot – poprosił również o wypowiedź w stosunku do pkt 5, gdzie jest mowa o 

konkursie ofert z zakresu turystyki oraz do pkt  8 sprawozdania dot. zatwierdzenia listy osób 

zaproponowanych do przyznania stypendium sportowego. Zapytania w tych sprawach 

przygotuje na piśmie. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, czy ze sprawami o których mówił radny Cz. Banot została 

zapoznana Komisja Oświaty, Kultury i Sportu, czy to opiniowała, czy w jakikolwiek sposób 

brała udział w tych pracach. 

 

Ad 11. 

 

Marta Kawulok Wiceprzewodnicząca Rady - przejmując prowadzenie obrad przedstawiła 

zgłoszone interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Następnie zwracała się do radnych z pytaniem, czy otrzymali odpowiedzi na złożone 

wcześniej interpelacje, wnioski i zapytania, czy odpowiedzi są zadawalające i czy życzą sobie 

je skomentować. 

Z rejestrem interpelacji, wniosków i zapytań radnych można się zapoznać w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

 

Czesław Banot – odnosząc się do odpowiedzi na złożone wnioski stwierdził, iż szkoda, że 

solary będą realizowane dopiero w II półroczu tego roku.  
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Zwrócił też uwagę, że zatrudniając osoby niepełnosprawne można by obniżyć koszty 

utrzymania boiska w Marklowicach. Podkreślił, że Gościniec Sportowy, w ciągu roku, jest 

wykorzystywany tylko w 19%. 

 

Janina Cichomska – odczytała wniosek w sprawie przeprowadzenia konsultacji lub sondażu w 

kwestii likwidacji bądź pozostawienia miejsc parkingowych na cieszyńskim rynku.  

Następnie zapytała, czy Burmistrz Miasta ma informacje dot. planu transportowego, który 

Powiat ma przygotować do końca marca br. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że nie ma informacji na ten temat, 

Powiat nie wystąpił do Miasta o konsultacje. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła pismo Burmistrza Miasta nr OR-I.0004.4.2014 z dnia 18 

lutego br., w którym zwraca się do Rady o przesunięcie terminu przygotowania projektu 

uchwały w sprawie procedury budżetu partycypacyjnego z lutego na marzec, z uwagi na 

złożoność tego tematu. 

 

Alicja Wlach – zapytała, kiedy zostaną właściwie oznakowane dzwony na selektywną zbiórkę 

odpadów komunalnych, tzn. wspólne dla plastiku i metalu. 

 

Ad 12. 

 

Halina Bocheńska - przedstawiła wnioski i odpowiedzi na wnioski komisji Rady. 

 

1. Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska wnioskowała w spr. 

możliwości zagospodarowania działek  położonych w Boguszowicach obok strażnicy 

OSP na cele rekreacyjne dla mieszkańców Boguszowic. 

2. Komisja Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków wnioskowała w sprawie 

uporządkowania oznakowania drogowego w rejonie ulic Kościelnej i Jabłonnej, w ten 

sposób, aby nadać pierwszeństwo przejazdu ul. Jabłonnej. 

3. Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej wnioskowała o 

przedstawienie informacji na temat zaawansowania prac przygotowawczych w 

związku z planowanym na 2014 rok wprowadzeniem  „Karty Dużej Rodziny” oraz w 

sprawie dostarczania sprawozdań i projektów programów. Wnioskujemy o 

dostarczanie w/w materiałów w trybie § 13 ust.3 Statutu Miasta, który aktualnie  ma 

zastosowanie jedynie do programów gospodarczych, tj. najpóźniej na 14 dni przed 

dniem sesji (przynajmniej w wersji elektronicznej ), a także w sprawie o rozszerzenie 

zapisów § 13 ust. 3  obowiązującego Statutu Miasta, który odpowiada §8 w projekcie 

nowego Statutu, a określającego  rodzaj dostarczanych materiałów radnym najpóźniej 

na 14 dni przed sesją . 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił protokół kontroli przeprowadzonej w sprawie „ 

Modernizacji targowiska spożywczego przy ulicy Stawowej w Cieszynie”, przez Komisję 

Rewizyjną Rady. 

 

Krzysztof Herok – zapytał, czy w momencie rozpoczęcia inwestycji Miasto wiedziało, że 

będzie wystąpienie o zwrot nieruchomości, na której położone jest targowisko. 

 

Krzysztof Kasztura – odpowiedział, że z przeprowadzonego przez Komisję Rewizyjną 

wynikało, że tak, ale w momencie rozpoczynania inwestycji teren, o którym mowa był, i 
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nadal jest, własnością Miasta. Trzeba poczekać na rozstrzygnięcia toczącego się 

postępowania w tej sprawie. 

 

Krzysztof Herok – stwierdził, że inwestycja rozpoczęła się wtedy, kiedy Miasto miało 

świadomość, że może te grunty stracić. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, kiedy można spodziewać się rozstrzygnięcia w tej sprawie. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, iż jest przekonany, że była i będzie 

to działka Miasta. Sprawy toczą się przed sądami i nie trudno jednoznacznie powiedzieć 

kiedy się zakończą. 

 

Krzysztof Herok – dodał, iż radca prawny poinformował go, że sprawa toczy się w sądzie, a 

rozstrzygniecie zapadnie w czerwcu br. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła odpowiedzi na dwa wnioski Klubu Radnych „Niezależni” w 

sprawie spotkania z radcą prawny dot. interpretacji zapisów prawa budowlanego oraz 

ponownego przeanalizowania braku w mieście mieszkań na wynajem dla młodych rodzin. 

 

Alicja Wlach – podziękowała za przekazaną Klubowi informację statystyczną, choć nie do 

końca we wniosku o taką informację chodziło. Zasugerowała, aby rozważyć ścieżkę budowy 

mieszkań w systemie deweloperskim i przekazania na ten cel terenów miejskich. Chodzi o 

małe mieszkania, dobrze zlokalizowane w mieście, na które chciałyby się zamienić starsze 

osoby z większych mieszkań zlokalizowanych na obrzeżach miasta. 

 

Eugeniusz Raabe – odczytał zapytanie Klubu Radnych „Niezależni” w sprawie wprowadzenie 

zmian organizacyjnych w wykorzystaniu hali im. Cieszyńskich Olimpijczyków i obniżenia 

wydatków ponoszonych na jej funkcjonowanie. 

 

Ad 13. 

 

Halina Bocheńska – zapytała, czy ktoś z radnych chciałby wygłosić oświadczenie. 

Oświadczeń nie wygłoszono. 

 

Odnosząc się do informacji o stopniu zaawansowania realizacji projektu „Uporządkowanie 

gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej” stwierdziła, iż szkoda, że radni otrzymują 

tę informację dopiero w dniu sesji. Następnie przedstawiła wniosek Komisji Gospodarki 

Komunalnej o przygotowanie na marcowe posiedzenie Komisji pisemnej informacji na temat 

nie tylko stanu zaawansowania, ale również podania przewidywanych terminów zakończenia 

zadania.  Dodała, że Przewodniczący  planuje, aby na sesji marcowej jeden z punktów 

porządku obrad dotyczył spraw związanych z kanalizacją. 

 

Krzysztof Kasztura – zapytał, jaki jest powód, że po oddaniu tej inwestycji ciągle nie 

wszystkie budynki są podłączone do kanalizacji. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, że przyczyn jest bardzo wiele. Była 

kolejna próba nakłonienia mieszkańców podłączenia się do kanalizacji z udzielaniem 

stosownych dopłat do realizacji tego zadania. Odzew jest przeciętny, w związku z czym nie 

pozostaje nic innego jak wzmóc kontrolę i wzmóc system sankcji nakładanych na osoby, 

które tego podłączenia nie dokonają. Do wszystkich mieszkańców wystąpili pisemnie 
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informując o możliwościach uzyskania dofinansowania do przyłączy, jak i o konsekwencjach 

jakie będzie pociągała za sobą nie wywiązanie się z obowiązku mieszkańca prawidłowego 

korzystania z sieci kanalizacyjnej, wybudowanej na terenie miasta. 

 

Krzysztof Herok – zapytał dlaczego budynek w centrum miasta przy ul. Bobreckiej nie 

zostanie podłączony przez Miasto z uwagi na to, że ani Miasto ani właściciel budynku nie 

potrafią się dogadać co do terminów. Czy miesiąc czasu jest tak krótkim terminem, że nie 

można w tym czasie podłączyć tego budynku. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, że czym innym jest podłączenie 

budynku do kanalizacji na skutek wykonania kanalizacji w jego pobliżu, a czym innym jest 

realizacja projektu w oparciu o zgodę właściciela na wejście w teren. Tenże Pan nie wyraził 

zgody w momencie kiedy firma wykonywała wzdłuż ulicy Kochanowskiego pisząc, że tej 

zgody nie udziela ponieważ ma mnóstwo wątpliwości co do tego, czy firma jest w stanie w 

tym czasie cokolwiek wykonać. W ulicy Kochanowskiego kanalizacja została wykonana 

mimo okresu zimowego i jest zrealizowana. Pan miał szansę na to żeby zrealizować 

kanalizację również na jego terenie. Pan postawił warunki, że musi być odtworzenie 

nawierzchni w okresie zimowym, a tego zrobić nie można, nie można dać gwarancji w 

sytuacji kiedy firmy produkujące masę asfaltową w zimie nie pracują. Miasto umożliwiło 

podłączenie budynku, niestety na skutek braku zgody nie można było zrealizować tego 

zadania w trakcie realizacji kanalizacji przy ul. Kochanowskiego. Pan ma wybudowaną 

studzienkę do której może podłączyć swoje zabudowania. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, że w omawianym sprawozdaniu brakuje informacji za jaki 

okres jest ono składane.  

 

Czesław Banot - główny tok dyskusji dot. konsekwencji za nie podłączenie się do kanalizacji, 

a niektórych mieszkańców na to nie stać. Czy mogą być wyciągane konsekwencje wobec 

mieszkańców, którzy przy budowie domu zrealizowali wymogi dot. budowy szamba. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – innego toku postępowania nie ma. Obowiązek 

przyłączenia do kanalizacji wynika z ustawy, która mówi, że jeżeli są warunki do podłączenia 

się do kanalizacji to należy to uczynić. Miasto informowało o możliwości uzyskania na ten 

cel dofinansowanie. Wielu osobom to dofinansowanie pokryło prawie w 100% koszty 

realizacji tego przedsięwzięcia. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła korespondencję, która wpłynęła do Rady. 

 

1. Związek Miast Polskich przesyła program Zgromadzenia ogólnego Związku, które 

odbędzie się w dniach 13 i 14 marca br. w Zabrzu. 

2. Rada Gminy Tarnów Opolski przesłała do wiadomości uchwałę w sprawie wyrażenia 

stanowiska dotyczącego działań śp. Pana Dietera Przewdzinga, Burmistrza Zdzieszowic w 

sprawie ustanowienia autonomii gospodarczej śląska. 

3. Również Rada Gminy Kobiór przesłała uchwałę, w której wyraża poparcie dla działań śp. 

Pana Dietera Przewdzinga propagujących utworzenie autonomii gospodarczej Śląska 

4. Burmistrz Miasta pismem z dnia 11 lutego br. skierował do Rady Miejskiej zaproszenie 

do obserwacji sprawdzianu w szkole podstawowej i egzaminu w gimnazjum. 

W miejscu tym poprosiła o zgłoszenia kandydatur na obserwatorów do szkół i gimnazjów. 

 

Andrzej Łukasiak – zgłosił się na obserwatora sprawdzianu w szkole podstawowej. 
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Marta Kawulok – wyraziła zgodę na obserwatora egzaminów w gimnazjum. 

 

Halina Bocheńska – kontynuując, przedstawiła kolejne sprawy: 

 

5. Rada Powiatu Cieszyńskiego przesłała swoje oświadczenie z dnia 28 stycznia 2014 roku 

w sprawie zintegrowanego węzła przesiadkowego przy ul. Hajduka. Wszyscy radni to 

oświadczenie już otrzymali. 

6. Pan Jan Witosz przesłał do wiadomości Rady Miejskiej pismo kierowane do „Prasy 

Beskidzkiej” Spółka z o.o. wydawcy Głosu Ziemi Cieszyńskiej w sprawie zaniechania 

publikacji programów tv. 

 

Następnie wróciła do apelu Komendanta Powiatowego Policji w Cieszynie o rozważanie 

możliwości nieodpłatnego przekazania gruntu miejskiego pod budowę siedziby KPP. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – poinformował Radę, że już przekazał 

Komendantowi kilka propozycji. Z Katowic musi przyjechać logistyk lub budowlaniec i 

dokonać wyboru. Po uzgodnieniach wystąpi do Rady Miejskiej już z konkretną propozycją 

przekazania konkretnej działki. 

 

Halina Bocheńska – zaproponowała, aby Rada mimo wszystko takie stanowisko 

przegłosowała po to żeby Burmistrz Miasta mógł prowadzić dalsze działania w tej sprawie. 

 

Andrzej Łukasiak – zapytał, czy Burmistrz Miasta wystąpił do Powiatu by może Powiat 

zaproponował Komendzie Powiatowej Policji swoją działkę. leżącą na terenie Cieszyna. 

 

Adam Wójtowicz – dodał, że Miasto już dało działkę dla Państwowej Straży Pożarnej. Miasto 

daje, a w zamian nic nie otrzymuje. Odnosi wrażenie, że nie ma współpracy władz Miasta z 

Powiatem. 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, że zlokalizowanie na terenie miasta Komendy Powiatowej 

Policji ze wszech miar jest dla Miasta korzystne i należy taką działkę przekazać Policji. 

 

Halina Bocheńska – ponownie zaproponowała przegłosowanie stanowiska Rady o 

nieodpłatnym przekazanie gruntu stanowiącego własność Cieszyna na własność Skarbu 

Państwa pod budowę siedziby Komendy Powiatowej Policji. 

Zapytała, kto z radnych jest za rozpoczęciem takiej procedury. 

 

Za rozpoczęciem procedury przekazania na własność Skarbu Państwa działki stanowiącej 

własność Miasta Cieszyna pod budowę siedziby Komendy Powiatowej Policji głosowało 18 

radnych. 

 

Halina Bocheńska – stwierdziła, iż stanowisko zostało przez Radę przyjęte jednogłośnie. 

Następnie zaprosiła wszystkich radnych do udziału w Uroczystym Apelu w dniu 20 marca br. 

o godz. 12
00

 Pod Wałką, poświęconemu pamięci 24 żołnierzy ZWZ AK zamordowanych 

przez hitlerowskiego okupanta  

 

Krzysztof Herok – poprosił o informację na temat planowanej inwestycji miejskiej o nazwie  

„Mikro Galeria Handlowa”. 
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Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że informacja na ten temat jest na 

pierwszej stronie Sprawozdania BM, gdzie mówi o przekazaniu aportem terenu przy ul. 

Garncarskiej. ZBM na tym miejscu powinien zrealizować inwestycję, która zapewni 

kilkadziesiąt miejsc pracy. 

 

Krzysztof Herok – następnie zapytał, jaką Burmistrz Miasta ma koncepcję co do budynku 

Granicy na moście Przyjaźni. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że radni złożyli wniosek o 

wyburzenie tego budynku. Kilka dni temu wystąpił z kolejnym pismem tym razem do 

Starosty, ponieważ sprawa się toczy na linii Wojewoda – Starosta o zajęcie konkretnego 

stanowiska i ponowił prośbę zgodę na wyburzenie, przedstawiając po raz kolejny wolę 

radnych. 

 

Krzysztof Herok – powtórzył, że pytał o koncepcję Burmistrza Miasta.  

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że wyjaśniał, iż wysłał kolejne pismo 

co oznacza, że zgadza się z wolą dwóch komisji Rady. 

 

Adam Wójtowicz – poprosił o więcej informacji na temat mini galerii. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że najpierw, po dokonaniu aportu, 

trzeba ujawnić to w Księgach Wieczystych. Po ujawnieniu ZBM stanie się pełnoprawnym 

właścicielem i będzie mógł podejmować prawnie skuteczne czynności, wtedy też przystąpi do 

opracowania koncepcji i wizualizacji.  

Następnie zaprosił radnych na poniedziałek 17 marca br., na godz. 15,30 do sali sesyjnej na 

spotkanie konsultacyjne dot. rewitalizacji cieszyńskiego rynku. 

 

Ad 14. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Wiceprzewodnicząca Rady, p. Halina Bocheńska, zamknęła 

obrady czterdziestej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji. 

 

Pełna treści obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

 

 

 

 

 

Protokołowała:   Wiceprzewodnicząca 

  Rady Miejskiej Cieszyna  

     

Monika Praski                       Halina Bocheńska 

 

 


